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Horányi Miklós főügyész igent mondana, ha legfőbb ügyésznek jelölnék 

Polt Péter: Nem fordult meg 
a fejemben a lemondás 
Polt Péter nem lenne csalódot t , ha az ál-
lamfő nem őt jelölné legfőbb ügyésznek, 
arra azonban nem válaszolt , hogy vállalna-e 
ú jabb ha t évet. A baloldalról és az u tóbbi 
időben jobboldalról őt érő t ámadásoka t 
m é l t a t l a n n a k nevezte . A legfőbb ügyész 
megisméte l te : a bíróságokon gyakran szü-
le tnek enyhe í té le tek. 

- Önnek május 16-án lejár a mandátuma, 
arról már régóta folynak a találgatások, 
hogy ki lesz a legfőbb ügyész. Ha önt jelölné 
az államfő, vállalnál 

- Már többször feltették nekem ezt a kérdést, 
amire mindig ugyanazt szoktam válaszolni: a 
köztársasági elnök úr jogkörében áll jelülni és 
előterjeszteni a legfőbb ügyészjelöltet a parla-
mentnek. Abban a helyzetben vagyok, ha en-
gem jelölne, majd akkor válaszolhatok. 

- Csalódott lesz, ha nem önre esik Sólyom 
László választása ! 

- E tekintetben semmilyen csalódottság 
nem érhet engem. Már csak azért sem, mert 
még nem tudom, mi lesz a döntés, másrészt 
pedig azt a hat évet kell nézni, ami t én erede-
tileg vállaltam. 

- A Csongrád megyei rendőrfőkapitány a 
vele készült interjúban még csak utalt rá, ön 
azonban konkrétabban fogalmazott, amikor 
kicsit a közvéleményt is megfogalmazva azt 
mondta: számos esetben enyhe ítéletek szü-
letnek a bíróságokon. Mire alapozta a Legfel-
sőbb Bíróság elnöke által egyébként nyomban 
visszautasított kijelentését 1 

- Vannak adataink az ítéletekről és a felleb-
bezésekről. A fellebbezések nagy számából 
látszik, hogy valóban enyhének ítéljük meg a 
bírósági gyakorlatot. Alkotmányos kötelessé-
günk, hogy fellebbezzünk. A bíróságoknak 
joga az ítélkezés, a jogerős ítéletet mindenki-

HORANYI M I K L Ó S IS JELÖLT? 
- Hangsúlyozzuk, hogy a kérdés csak elméleti, és 
hogy ragaszkodott a válaszomhoz. Ebben a pilla-
natban azt tudom mondani, nagyon megtisztelő-
nek tartanám és igent mondanék, ha a köztársa-
sági elnök úr felkérne és jelölne legtöbb ügyész-
nek - nyilatkozta lapunknak Horányi Miklós, a 
Szegedi Fellebbviteli Főügyészség vezetője. A fő-
ügyész hangsúlyozta, eddig sem formálisan, sem 
informálisan nem kereste meg senki, hogy vállal-
ná-e jelölést. Horányi Miklós megjegyezte: megle-
pődött. amikor másik két ügyész nevével együtt az 
ő nevét is „bedobták" Polt Péter lehetséges utóda-
ként. A főügyész hozzátette: pályafutásának szak-
mai elismerése lenne, ha rá esne a választás. 

Polt Péter legfőbb ügyész Fotó: Schmidt Andrea 

nek tiszteletben kell tartani. Mi is tisztelet-
ben tar t juk. Ez azonban n e m befolyásolja vé-
leményünket és törvény adta jogunkat, hogy 
fellebbezések, ügyészi indítványok ú t j án sú-
lyosabb ítéleteket próbál junk elérni. 

- Folyamatosan módosulnak a jogsza-
bályok, az elmúlt hetekben újból lehetett 
olyan kijelentéseket hallani, amelyek vál-
toztatást, szigorítást sürgettek. Ezek nem 
okoznak jogbizonytalanságot 1 

- Valóban most már másodszor egy nagyon 
jelentős büntetőeljárási törvénymódosításra 
kerül sor. Ha megnézzük, hogy az ú j büntető-
eljárási törvény 2003. július 1 -jével lépett ha-
tályba, akkor azt lehet mondani , ez nem tesz 
jót a jogalkalmazói gyakorlatnak. Számtalan-
szor kifej tet tük erről a véleményünket . Úgy 
gondoljuk, hosszú távú, valóban koherens 
szabályozásra van szükség. N e m örömmel 
m o n d o m azt, hogy már például az ú j bünte-
tőeljárási törvény hatálybalépése előtt is je-
leztük, hogy alkalmazása nagyon rövid időn 
belül számos problémát fog felvetni. Ez bekö-
vetkezett . Jobban kellene ezekre a jelekre elő-
zetesen figyelni, mert a jogalkalmazóknak és 
a jogkeresőknek ténylegeseri megnehezít i a 
dolgát a gyakori jogszabály-változtatás. 

- Önt az elmúlt években sorozatosan tá-
madták, előbb baloldalról, az utóbbi hetek-
ben pedig jobbról is. Az elmúlt hat évben 

DICSERET 
AZ ÜGYÉSZSÉGEKNEK 
- Nagyon elégedett vagyok a fellebbviteli 
és a megyei főügyészség, a szegedi 
ügyészség és a városi ügyészségek m u n -
kájával. Ennek a legbiztosabb jele az 
volt, hogy az értekezleteken nem kellett 
sokat beszélnünk a szakmai munkáról , 
Csongrád megyében a szakmai munka 
évek óta magas színvonalú, teljesülnek 
azok a követelmények, amiket elvárunk 
- mondta a legfőbb ügyész, miután részt 
vett a megyei főügyészség és a városi 
ügyészségek értekezletén, majd felkeres-
te a Szegedi Fellebbviteli Főügyészséget. 

volt olyan pillanat, amikor megfordult a fe-
jében, hogy lemond 1 

- Ezeket az ismétlődő támadásokat nehezen 
kezelhetőnek és méltatlannak tartom, mivel 
nem szakmai jellegűek, én pedig egy szakmai 
szervezetet vezetek. Az nem fordult meg a fe-
jemben, hogy felállók, mert ezt a munkát leg-
főbb ügyészként vállaltam, amit végig kell csi-
nálni. Ezzel tartozom az ügyészségnek, tarto-
zom önmagamnak, tartozom a társadalomnak. 

OLÁH ZOLTÁN 

Egymilliós hangszer 
a fődíj Szegeden 
Tehetségkuta tó n e m z e t k ö z i versennyel is kiegészül az idei szegedi 
gi tárfeszt ivál . A márc ius 30-án indu ló négynapos rendezvény-
soroza to t neves fel lépők közreműködéséve l i m m á r he ted ik al-
ka lommal szervezi meg Pavlovits Dávid g i t á rművész . 

A Szegedi Tudományegye tem 
Zeneművésze t i Főiskolai Kará-
nak tanára , Pavlovits Dávid gi-
t á rművész és zeneszerző 
1999-ben alapí tot ta a szegedi 
nemze tköz i gi tárfesztivált . Az 
idén m á r hetedik a lka lommal 
sorra kerülő rendezvénysoroza-
ton eddig négy k o n t i n e n s 25 or-
szágának legkiválóbb g i t á rmű-
vészei léptek fel. Az önkor-
mányza t támogatásával létre-
hozot t idei fesztivál ú jdonsága , 
hogy húsz évnél f ia talabb gitá-
rosok számára nemze tköz i te-
he t ségkuta tó versenyt is szer-
veznek. Ez azért is figyelemre 
mél tó , mer t Magyarországon 
már öt éve n e m rendeztek ha-
sonló rangos viadalt . Belorusz-
sziából, Oroszországból, Ukra j -
nából és Szerbia-Montenegró-
ból, va l amin t t e rmésze tesen itt-
honról mintegy húsz versenyző 
jelentkezett . Csábí tó a fődíj: egy 
neves olasz hangszerkészí tő cég 
egy közel egymillió for int érté-
kű gitárt a ján lo t t fel a győztes-
nek. A legjobbak a Magyar Rá-
dió Márvány te rméből élő, egye-
nes adásban közvet í te t t koncer-
ten léphe tnek fel. 

A fesztiválnak az SZTE ZFK 
Fricsay Terme, a tudományos és 
információs központ nagyterme 
ad o t thont , va lamint számos 
jazzklubban és kávéházban éjjeli 

koncerteket is rendeznek. A fesz-
tivál április 2-i gálaestjének 
sztárvendége a világhírű El Ma-
careno f lamencogitáros lesz, aki 
Cordobából érkezik egy ü tős kí-
séretében. Rendkívül szuggesztív 
előadásukban a tradicionális és a 
modern f lamenco elemei egyéni 
módon ötvöződnek. Ugyancsak 
a gálaesten hal lható majd a 
Dés-Hárs-Pusztai fázz Trió, 
amelynek egyik tagja, Pusztai 
Antal klasszikus és jazzgitáros 
már többször fergeteges sikert 
aratot t Szegeden. A lengyel szár-
mazású Marcin Dyllát a saj tó ko-
runk egyik legnagyobb gi tármű-
vészeként emlegeti. Jérémy fou-
ve a francia gitározás legkiemel-
kedőbb képviselője, aki a klasszi-
kus zene mellett jazzel és indiai 
zenével is foglalkozik. Artyom 
Dervoed az ú j orosz gi tárművész 
generáció egyik legtehetségesebb 
képviselője, a 2004-es tokiói ver-
seny díjnyertese. Természetesen 
koncertezik a fesztivál alapítója 
és művészet i vezetője, Pavlovits 
Dávid is, aki tavaly a magyar gi-
tárosok közül elsőként adot t szó-
lóestet a New York-i Carnegie 
Hallban. 

A fesztivál részletes programja 
a www.gi ta r fesz t iva l .hu c ímen 
olvasható, a belépőjegyeket hol-
naptól árusí t ják. 

H. ZS. 

Röplapokat, plakátokat kér a Somogyi-könyvtár 

Ötvenhatos kiállítás 
Az 1956-os forradalom és szabadságharc 50. évfordulójára tervez ki-
állítást a szegedi Somogyi-könyvtár. Összeáll í tásához a lakosság se-
gítségét kéri: az októberi tár laton a közgyűjteményben őrzött korabeli 

• napilapok mellet t a forradalom idején megjelent plakátokat, röplapo-
kat és m á s nyomtatványokat is szeretnék bemuta tn i . A rendezők arra 
kérik az eredeti d o k u m e n t u m o k k a l rendelkezőket, kincseiket bocsás-
sák a könyvtár rendelkezésére. Ha a tu la jdonos véglegesen lemond az 
anyagról, a könyvtárnak ajándékozott d o k u m e n t u m o t hozzáférhető-
vé teszi a korszak kutatói számára is. A csak a kiállítás idejére átadott 
nyomtatványokról , ereklyékről készített digitális másola tok is a hely-
ismereti gyűj teményt gyarapítják majd . A Somogyi-könyvtár m u n k a -
napokon 8 és 16 óra között várja a fölajánlásokat a 425-525/117-es 
telefonszámon. 

Az operett jegyeinek hatvan százaléka már elkelt, százmillió felett jár a szabadtéri bevétele 

A Csárdáskirálynő idén is nagyon népszerű 
Érdemes időben megvál tani a szabad-
téri legnépszerűbb produkció i ra a je-
gyeket, mer t már i s akadnak m a j d n e m 
tel t házas napok . A Csárdásk i rá lynő és 
a Rudolf be lépőinek több m i n t fele már 
gazdára ta lál t . 

Úgy tűnik, nem egynyári sláger volt Al-
földi Róbert tavalyi sikcrprodukciója, a 
Csárdáskirálynő. A sztárszereposztás-
ban színpadra állított Kálmán-operett 
idén is vezeti a D ó m téri jegyeladási sta-
tisztikát: a belépők 60 százaléka m á r 
gazdára is talált. A legfrekventáltabb jú-
lius 15-i, szombati előadásra már csak 
az Új világgal közös bérleti konstrukciót 
kínálják. - Tavaly sokan lemaradtak a 
Csárdáskirálynöröl, ezért ú j í t juk fel 
idén is a produkciót. A nagy érdeklődést 
látva azt tanácsolom a nézőknek, hogy 
időben váltsák meg a jegyüket, nehogy 
úgy járjanak, m i n t a múl t nyáron -
mond ja Herczeg Tamás, a szabadtéri 
igazgatóhelyettese. Hasonlóan jól, 55 
százalékon áll a Kerényi Miklós Gábor 

rendezésében világpremierként szín-
padra kerülő Rudolf is. A Wildhorn-mu-
sical augusztus 5-i előadására szintén 
csak bérlet kapható már. Az opera- és a 
táncprodukció muta tó i egyelőre szeré-
nyebbek, így átlagosan 40 százalékot va-
lamivel meghaladó jegyeladásnál és 
106,7 millió forintos bevételnél tart a 
fesztivál. Ez időarányosan nagyon jó 
eredménynek számít. 

Herczeg Tamás az e lmúl t hét végén a 
budapesti Utazás kiállításon azt tapasz-
talta, hogy az átadott autópályának kö-
szönhetően a korábbinál sokkal több 
utazási iroda érdeklődik a D ó m téri elő-
adások, és általában a szegedi program-
csomagok iránt. Berlinben is megjelen-
tek a szegedi kínálattal, ahol különösen 
a Csárdáskirálynő és a Rudolf keltette 
fel a partnereik figyelmét - előbbit né-
met , utóbbit és a Bánk bánt angol nyel-
vű feliratozással játsszák majd - a kül-
földi vendégekre is gondolva. A szabad-
téri igazi médiakampánya a választások 
után, május tó l pörög majd fel, mert ad-

dig a közterületek és a méd iumok teli 
vannak a pártok hirdetéseivel. Herczeg 
Tamás arra számít, hogy nyár elejére a 
jegyek többsége már gazdára talál, így az 
imázsépítésre, a fesztivál és a város 
presztízsének erősítésére koncentrál-
hatnak. 

HOLLÓSI ZSOLT 

MEDIABRINGA 
A most zajló előkampányban Szegeden el-
sőként használja fel a szabadtéri az új hir-
detési formát, a médiabringát. A győri Mé-
diabringa Bt. az egész országban szeretné 
meghonosítani saját tervezésű triciklijeit, 
amelyek három-három nagyméretű plakátot 
tudnak eljuttatni a város olyan területeire 
is, ahol kevés vagy nagyon drága a hirdetési 
felület. A két ötletgazda, Slezák Antal és 
Papp Imre néhány alkalommal maga is nye-
regbe pattant a belvárosban. Úgy vélik, a 
háromkerekű mozgó hirdetőoszlopra job-
ban felfigyelnek az emberek. Szegeden egy-
előre három tricikli üzemeltetését tervezik. 

Szegeden a szabad té r i a l ka lmazza e lőször az ú j s ze rű h i rde té s i f o r m á t , a mé-
d i a b r i n g á t Fotó: DM/DV 

* W W W . S Z E G E D I S Z A B A D T E R I . H U 
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jegyértékesítés: Atrium Üzletház, Kárász u. 9. 
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